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Nr.   485 din 31.01.2023 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 31 ianuarie 2023 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 23/20.01.2023 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batos, judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 

31.01.2023, ora 13.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARIAN 

TEODOR – RAUL, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, TAMASAN 
EMIL-CORNEL, URBAN WALTER-MICHAEL. 

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, p. doamna secretar general Mărcuş Florin, 
doamna inspector Lepădat Loredana. 

P. doamna secretar general al u.a.t. Batos – bună ziua domnule primar, 

doamnelor şi domnilor consilieri locali, sunt prezenti 13 consilieri, astfel potrivit OUG 
nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate punctele inscrise 
pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul administrativ.  

 În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei extraordinare convocată de îndată din data de 

10.01.2023, daca sunt completari, modificari, adaugiri? si se voteaza in unanimitate cu 
9 voturi pentru, 4 abtineri (Marian, Todea, Urban şi Tămăşan ).  

Supun suplimentarea ordinii de zi cu 1 punct, şi se va decla ordinea de zi, 

punctul nou introdus va avea nr 10 şi atunci celelalte puncte îşi vor urma cursul.  
Vot 13 pentru suplimentarea ordinii de zi. 

Domnul preşedinte supune la vot ordinea de zi cu moficicările propuse. 
P. doamna secretar general – se supune la vot ordinea de zi, cine este: Pentru? 

Impotrivă? Abțineri?  

 
O R D I N E     D E    Z I 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea preţurilor de referinţă, a modului de 

valorificare și a volumului propus spre valorificare a masei lemnoase provenită 
din fondul forestier proprietate publică a comunei Batoş, pentru anul 2023. 

2. Proiect de hotarare privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de 
învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul şcolar 
2023-2024. 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea numărului posturilor de asistent 
personal al persoanei cu handicap pentru anul 2023. 

4. Proiect de hotarare privind aprobarea planului de actiuni  pentru anul 2023, 
lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de muncã ai Legii 
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nr.416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile 

ulterioare. 
5. Proiect de hotărâre privind stabilirea modalităţii de valorificare şi a preţului de 

pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei 

Batoş ce urmează a fi valorificată de către Ocolul Silvic Răstoliţa 
6. Proiect de hotărâre privind decontarea contravalorii cheltuielilor de deplasare 

pentru transportul între localitatea în care functionarii publici si personalul 

contractual din cadrul Primariei Comunei Batoş îşi au domiciliul și localitatea 

unde se află locul de muncă al acestora, respectiv Comuna Batoş, județul 
Mureş. 

7. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile  

februarie -aprilie 2023. 

8. Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar al Comunei Batoş 

din anul 2022 pentru anul 2023.     
9. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local pe anul 2023. 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării art. 1 al Hotărârii nr. 64 

din data de 14.11.2022. 
11. Cereri. 
12. Diverse.  

si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru.  
Domnul presedinte de sedinţă Bîta Valeriu-Aurel  – buna ziua tuturor, propun să 

începem cu primul proiect de pe ordinea de zi. 
  
Punctul 1.  

1. Proiect de hotarare privind aprobarea preţurilor de referinţă, a modului de 

valorificare și a volumului propus spre valorificare a masei lemnoase 
provenită din fondul forestier proprietate publică a comunei Batoş, pentru 

anul 2023. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – ROMSILVA a trimis un tabel cu preţurile de 
referinţă, după aceste preţuri se va face modul de calcul al APV-urilor. După 

aceste preţuri de referinţă acolo unde se va exploata pădure ni se vor trimite APV-
uri cu cantitatea şi cu specia de arbore care se va exploata. Plecând de la preţul 

de referinţă se va putea stabili preţul la masa lemnoasă. 
Domnul consilier Fulop – aici se include şi masa lemnoasă pentru populaţie? 
Domnul viceprimar – da, aşa secalculează şi preţul la masa lemnoasă. 

Domnul consilier Fulop -  ar trebui să trimiteţi o adresă la ocolul silvic să dea 
lemnele doar când este noroi mare şi nu se mai poate exploata lemnul ca anul 
acesta la Batoş. 

Domnul viceprimar – pentru anul acesta avem adresă de la ocoalele silvice 
Reghin şi Valea Şieului unde avem un volum propus spre valorificare de 1103 

metri cubi la Ocolul Silvic Reghin şi  180 de metri cubi la Valea Şieului. 
Domnul consilier Abos – la Valea Şieului apare 100 metri cubi la populaţie şi 80 
la agenţi economici, la care populaţie? A comunei ? sau a altei localităţi? 

Domnul viceprimar – populaţia comunei, până acum nu am avut lemn acolo 
pentru populaţia comunei, acum scrie clar în table că există lemn şi pentru 

populaţia comunei. 
Domnul consilier Abos – a fost parchet şi pentru poluaţia comunei prin anii 2002 
– 2003, şi locuitorii comunei Batoş nu au beneficiat de acel lemn. 



Domnul viceprimar – şi anul trecut au fost lemne pentru agenţii economici şi 

poate şi ei fac metri cubi şi vând spre populaţie. Dacă lemnul se vinde la licitaţie 
poate oricine să meargă să cumpere lemn. 
Domnul consilier Abos – lemn de foc pentru construcţii nu se poate pentru 

populaţie la un preţ accesibil? 
Domnul primar – a fost şi lemn pentru construcţii în urma solicitărilor se trimit 
la ocolul silvic se marchează, se poate. 

Domnul presedinte de sedinta Bîta Valeriu-Aurel  –se supune la vot proiectul de 
hotărâre şi se votează cu 13 voturi pentru. 

 
Se adopta hotararea nr. 4 din 31.01.2023 privind aprobarea preţurilor de 

referinţă, a modului de valorificare și a volumului propus spre valorificare a masei 
lemnoase provenită din fondul forestier proprietate publică a comunei Batoş, 

pentru anul 2023. 
 

Punctul 2. 
Proiect de hotarare privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor 

de învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul şcolar 2023-

2024. 
Domnul primar Cotoi Dumitru -după cum bine ştiţi în fiecare an Consiliul Local 

aprobă reţeaua şcolară pentru anul următor. Propunerea noastră în urma 
discuţiilor cu conducerea  şcolii este să rămână la fel, desigur că în fiecare an au 
fost discuţii referitoare la funcţionarea şcolii de la Uila la fel ca înainte. Dar 

propunerea actuală este de a rămâne în forma anilor trecuţi. 
Domnul consilier Tămăşan – desgiur eu o să votez împotrivă, la clasa pregătitoare 
de la Batoş sunt 9 copii de la Uila şi 5 de la Batoş. raportul este puternic 

favorabil pentru cei de  la Uila. La nivelul satului bineînţeles la solicitarea 
parinţilor se vor face demersuri pentru reînfinţărea ciclului primar la Uila. 

Domnul consilier Mărcuş – am avut propunere pentru şcoală cu program 
prelungit, s-a făcut ceva? Care este situaţia? Am avut discuţii şi măcar să ştim 
dacă s-au făcut ceva paşi. Cereri sunt. 

Doamna consilier Banciu – la ultima şedinţă la şcoală domnul director zicea că la 
dânsul nu a ajuns nici o cerere. 

Domnul consilier Mărcuş – era vorba că se face o analiză, pentru rentabilitate. 
Dacă nu facem nimic s-ar putea să nu mai avem copii, să se nască prin 
străinatate. Care este cauza pentru care nu se face? 

Domnul primar – cauza este lipsa de copii. 
Domnul consilier Mărcuş – sunt 15 cereri, sunt alte grădiniţe care functioneză cu 
mai puţini copii. 

Doamna consilier Onofrei – prima discuţie era să se încerce măcar cu o grupă cu 
program prelungit să vedem dacă funcţioneză. 

Domnul consilier Tămăşan – sunt de acord cu propunerea dar demersul normal 
şi legal este că părinţii trebuie să depună cereri la şcoala unde se doreşte a se 
infiinţa. 

Domnul consilier Abos – sunt 16 cereri. 
Domnul consilier Tămăşan – dar doamna Banciu spune că nu sunt depuse 

cereri. 
Domnul consilier Abos – doamna Banciu este în executiv? 
Doamna consilier Banciu  - fac parte din comitetul şcolar. 

Doamna consilier Onofrei – cererile sunt la mine, dacă îmi daţi voie, nu le-am 
depus, nu le-am arătat pentru că atitudinea şi discuţiile de atunci m-au făcut să 



nu le arăt. Trebuia făcută o prognoză pentru următorii 5 ani pentru a vedea câţi 

copii o să avem în următorii 5 ani şi am ales să nu le depun. 
Domnul consilier Tămăşan – să fie depuse la şcoala cu personalitate juridică care 
poate să organizeze şi pe urmă şcoala dacă consideră să vină la primărie şi să se 

facă demersurile necesare. 
Doamna consilier Banciu – trebuiau făcuţi nişte paşi. 
Domnul preşedinte de şedinţă – să se depună cererile la şcoală şi să urmăm 

cursul. Să vedem ce se întâmplă. Cererile trebuie depuse. 
Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand in vedere ca nu mai 

sunt discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 
voturi pentru, 1 vot împotrivă (Tămăşan).  

2.Se adopta hotararea nr. 5 din 31.01.2023 privind aprobarea organizării 

reţelei şcolare a unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Comuna 
Batos, pentru anul şcolar 2023-2024. 

 
Punctul 3.  
Proiect de hotarare privind aprobarea numărului posturilor de asistent 

personal al persoanei cu handicap pentru anul 2023. 
Domnul primar – prezintă raportul, există un număr de 20 de posturi. 
 Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu sunt 

discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 voturi 
pentru.  

Se adoptă hotărârea nr. 6 din 31.01.2023 privind aprobarea numărului 
posturilor de asistent personal al persoanei cu handicap pentru anul 2023. 

 

Punctul 4. 
Proiect de hotarare privind aprobarea planului de actiuni pentru anul 2023, 

lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii apţi de muncã ai Legii 
nr.416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile 
ulterioare. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezintă raportul, muncile pe care le pot executa 
beneficiarii aceste legi sunt prevăzute in planul de acţiuni anexat, la şanţuri, la pietriş, 
la deszăpezire avem puţine persoane cu puţine ore de muncă, se vor folosi la munci 

mai uşoare. 
Doamna consilier Onofrei – In tabel sunt doar beneficiarii de ajutor social? Cât 

este ajutorul social? 
Domnul primar – sunt doar cei cu ajutor social. 
Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai 

sunt discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 
voturi pentru.  

Se adoptă hotărârea nr.7 din 31.01.2023 aprobarea planului de actiuni 

pentru anul 2023, lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii apţi de muncã 
ai Legii nr.416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificãrile şi 

completãrile ulterioare. 
 
Punctul 5.  

     Proiect de hotărâre privind stabilirea modalităţii de valorificare şi a preţului 
de pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din fondul forestier al Comunei Batoş 

ce urmează a fi valorificată de către Ocolul Silvic Răstoliţa. 
Domnul viceprimar – la Răstoliţă avem o partidă de 218 metri cubi de rărituri, 

această partidă a mai fost scoasă la licitaţie în 2022 şi preţul propus atunci a fost de 80 



de lei s-a vândut la 107 lei şi s-a renunţat la acea partidă pentru că firma câştigătoare 

a zis că sunt prea mari costurile de exploatare. Propun să scoate acea partidă din nou 
la licitaţie. 

Domnul consilier Abos – despre ce dimensiuni este vorba? 

Domnul viceprimar – valorile şi tot sunt trecute în APV, dimensiunile sunt între 12 şi 
22 cm. este vorba de răritură sunt 2000 de fire pe o suprafaţă de 6 hectare, preţul în 
APV este de 59 de lei, noi am propus să se vândă la 100 de lei. 

Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai sunt 
discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 

voturi pentru.  
 
Se adoptă hotărârea nr. 8 din 31.01.2023 privind stabilirea modalităţii de 

valorificare şi a preţului de pornire la licitaţie pentru masa lemnoasă din 
fondul forestier al Comunei Batoş ce urmează a fi valorificată de către Ocolul 

Silvic Răstoliţa. 
 
Punctul 6. 
Proiect de hotărâre privind decontarea contravalorii cheltuielilor de deplasare pentru 

transportul între localitatea în care functionarii publici si personalul contractual din 
cadrul Primariei Comunei Batoş îşi au domiciliul și localitatea unde se află locul de 
muncă al acestora, respectiv Comuna Batoş, județul Mureş. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut o dicuţie cu o parte dintre funcţionarii 

primăriei şi având în vedere faptul că, profesorilor, învăţătorilor şi educatorilor li se 
decontează contravaloarea navetei şi cei din executiv au solicitat acest lucru. Din actele 

depuse reise faptul că şi Curtea de Conturi este de acord cu decontarea navetei. 
Doamna consilier Onofrei – îmi daţi voie să vă contrazic? Curtea de Conturi, au doar 

un punct de vedere, nu spun că este ok.  

Domnul primar – Consiliul local hotărăşte, s-a cerut un punct de vedere şi nu este 
împotrivă şi nu este illegal. 

Domnul consilier Mărcuş – consiliul local are iniţiativă şi hotăreşte, în acest caz 

iniţiativa este a primarului, proiectul de hotărâre trebuia făcut de consiliul local, pe de 
altă parte avem cereri? Nu trebuie cereri?  

Domnul primar – doamna secretar tocmai din acest punct de vedere nu a participat 
la această şedinţă ca să nu fie conflict de interese. 

Domnul consilier Mărcuş – nu există nici un conflict de interese pentru că doamna 

secretar nu votează din acest punct de vedere. Cum merg eu acasă la tata să-i spun că 
trebuie să plătească, să suporte transportul angajaţilor. Am lucrat în bancă, contract 

colectiv de muncă, acolo zicea: pentru deplasări, pentru angajaţii care depăşesc 25 de 
kilometrii de la locul de muncă se va deconta contravaloarea transportului cu mijloace 
de transport în comun, prin excepţie am avut 5 colegi de la Reghin şi s-a decontat doar 

unei persoane motorina. Eu mă abţin de la o hotărâre de felul ăsta, suntem cu 
impozitele la minim, am şi eu o cerere depusă de un an şi nu am primit răspuns la ea 
era o prevedere legală care impunea nu dădea la latitudine să se facă sau să nu se facă 

nu vă spun despre ce e vorba pentru că ştiţi. 
Domnul primar  - cei cu care am discutat din funcţionarii din cadrul primăriei 

justificau faptul că tot din bugetul local se acordă decontarea navetei pentru 40 de 
cadre didactice. 

Domnul consilier Mărcuş – asta nu este o justificare domnule primar, este Legea 

educaţiei care impune. 
Domnul consilier Tămăşan – nu este o justificare, dar este un precedent şi la cadrele 

didactice scrie ”poate”. 



Domnul consilier Abos – stiţi cât se decontează la elevii de liceu pentru abonament 

de la Uila la Reghin? Este vorba de 60 de lei pentru o lună. Nu 7 litri la 100 de km. 
Domnul consilier Tămăşan – am înţeles că aceasta este prevedere legală. 
Domnul consilier Mărcuş – haideţi să modificăm organigrama şi creştem funcţiile la 

nivelul maxim. 
Domnul consilier Fulop – s-a făcut un calcul cam cât ar costa într-o lună? 
Doamna contabil – normal trebuia făcut un calcul şi să fie o sumă stipulată şi 

aprobată. 
Domnul consilier Abos – să se dea mijloc de transport că duci patru o data nu 

motorină pentru patru maşini. La cine se referă? La locuitorii comunei? In interiorul 
uat-ului nu se decontează naveta. Ca o paranteză cât costa reluarea licitaţiei pentru 
asfaltare, cât costa în plus, sau nu ne costa nimic. 

Domnul primar  -  cred că ne costa la reactualizarea devizului şi de acolo se ducea. 
Domnul consilier Abos – în momentul ăla nu conta ia uitaţi-vă că 50.000 de lei sunt 

banii pentru abonamente sau decontare, în acel moment funcţionarii de la primărie 
spuneau că: ce dacă reluăm licitaţia. Am fost toţi la şedinţă şi răspunsul a fost ce dacă 
reluăm licitaţia, acum e rândul să spun eu şi dacă nu aprobăm hotărârea cu 

decontarea navetei. Acolo erau banii. 
Doamna consilier Onofrei – este trecut aici in raportul de specialitate identificarea 

unor măsuri care să încurajeze persoane din afara localităţii Batoş care să se prezinte 

la concursurile de recrutare, dar persoanele din comuna Batoş ce au? Noi în loc să 
promovăm şi să ajutăm oamenii din comună care chiar pot şi au competenţe în 

aparatul de specialitate. 
Domnul primar – sunt de acord cu ceea ce spuneţi. 
Domnul consilier Abos- când s-au angajat s-a ştiut că vor face naveta. Au ştiut că 

vor veni la Batoş la muncă. Acuma după 2 zile cu sacii în căruţă ne trebuie decontarea 
navetei. 

Domnul consilier Tămăşan – am citit materialul de 2 ori şi peste tot face referire la 
localitate de domiciliu, localitate punct de lucru, 2 poziţii nu mi se pare normal să scrie 
punct de lucru comuna Batoş, fiindcă comuna este toată şi punctul de lucru este 

primăria comunei Batoş situată în Batoş la nr., că atunci nu mai erau discuţii. Tot 
personalul care nu are domiciliul în localitatea Batoş putea beneficia de prezenta 
hotărâre şi consilierii locali şi asistenţii personali. 

Doamna consilier Onofrei – propun să amânăm acest punct de pe ordinea de zi 
Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – supun la vot propunerea 

doamnei consilier Onofrei  şi se votează cu 11 voturi pentru, 2 abţineri (Tămăşan si 
Gliga).  

 

Punctul 7.  

Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 
februarie -aprilie 2023. 

Domnul consilier Tămăşan – propun pe domnul conslier Mărcuş pentru următoarele 
3 luni. 

Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai sunt 
discuţii sau propuneri supun la vot propunerea domnului conslier Tămăşăn  şi se 

votează cu 12 voturi pentru, 1 abţinere (Mărcuş). 
 

Se adoptă hotărârea nr. 9 din 31.01.2023 privind alegerea preşedintelui de 

şedinţă pentru lunile februarie -aprilie 2023. 

Punctul 8 



Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar al Comunei Batoş 

din anul 2022 pentru anul 2023 

Doamna contabil prezintă raportul. 

Domnul consilier Abos – in 2021 văd că domnul director, noi am avut 80.000 de la 
şcoala Uila excedent am avut 200.000 alocaţi din care s-au cheltuit 120.000 şi atunci 
nu şi-a adus aminte domnul director că are excedent bugetar la şcoală la Uila arată 

şcoala numai bine. 

 Doamna contabil – asta e sursa ce încasează dânşii din venituri proprii, nu are 
legătură cu bugetul local. 

Domnul consilier Tămăşan – şi atunci de ce cer aprobarea noastră dacă este sursa 

lor. 

Doamna contabil – ei au decizie dar trebuie inaintată instituţiei. 

Doamna consilier Onofrei – nouă ne rămâne un excedent de 1.299.000 de lei 
aproximativ din fondul de rezervă. 

Doamna contabil – aici nu vorbim de fond de rezervă. 

Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai 

sunt discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 
voturi pentru.  

Se adoptă hotărârea nr. 10 din 31.01.2023 privind utilizarea excedentului 

bugetar al Comunei Batoş din anul 2022 pentru anul 2023. 

Punctul 9 

Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local pe anul 2023. 

Domnul primar – noi ne-am mai intâlnit şi am mai discutat pe marginea intocmirii 
bugetului local pentru anul 2023, este un buget dezechilibrat datorită utilizării 

excedentului la partea de cheltuieli. Au rămas sume in excedent şi în fondul de rezervă. 
Sume pe care pe parcursul anului în funcţie de nevoi de solicitări prin hotărâre de 
consiliu le putem aloca acolo unde d-voastră consideraţi că este nevoie. 

Doamna contabil prezintă bugetul. 

Domnul consilier Fulop – la susţinerea cultelor nu este nici o sumă. 

Domnul consilier Abos – eu nu voi vota acest proiect, copiii de la grădiniţă Uila se 
duc 400 de metri pe drumul principal până în parc.  

Domnul primar  – la capitolul cheltuieli puteţi găsi suma alocată pentru parcuri şi 
spaţii verzi, din banii pe care ii avem domnul viceprimar cumpără mobilier sau ce este 

nevoie pt parc, indiferent in ce sat este sau poate deja sunt achiziţionate şi anul acesta 
se vor monta. 

Domnul consilier Abos – domnule primar – acela nu este parc, este loc de joacă sau 

curte pentru grădiniţă. Am cerut continuarea lucrărilor la şcoală. La Dedrad apar 
50.000 de lei doar pentru interior.  

Doamna contabil – cei 50.000 de lei apar pentru extinderea şi reabilitarea şcolii 
vechi. 

Domnul consilier Abos – grădiniţa Dedrad 950.000 de mii plus şcoală 50.000. 

Domnul primar – cei 50.000 sunt pentru şcoala Batoş şi la grădiniţa este pentru o  
lucrare în derulare, încă nu s-a plătit nimic pentru grădiniţă Dedrad. 

Domnul consilier Abos – şi cei 20.000 neeligibili la grădiniţă Dedrad, bani care 
trebuie să-i plătim noi. Am cerut să se facă o reparaţie capitală la buldoexcavator. 

Domnul primar – am spus şi la inceputul discuţiei că pe parcursul anului în funcţie 

de nevoi vom aloca sume necesare pentru achiziţionarea unui buldoexcavator. 



Domnul consilier Abos -  aţi spus că nu preconizaţi ca în următorii 2 – 3 ani nu se 

va cumpăra buldoexcavator, haideţi să-l reparăm pe acela că nu este aşa de rău, când îl 
cerem noi spuneţi că este stricat,  săptămâna trecută lucra la Dedrad. Banii alocaţi 
pentru culte am hotărâri de consiliu judeţean, hotărâri de consiliu local 2018, 2019, 

2020 s-au putut aloca în buget acum nu se mai pot aloca. 

Doamna contabil – pentru că în anul 2020 a fost curtea de conturi şi ne-a sesizat că 
nu aşa se alocă bani la susţinere culte. Înainte pe baza cererilor se cuprindeau sumele 

în buget. 

Doamna consilier Onofrei – la autorităţi executive sunt alocaţi aproximativ 100.000 
de lei mai mulţi la titlul I cheltuieli de personal, asta înseamnă că vor fi angajaţi. 

Domnul primar – va fi scos un post la concurs, în prima jumătate a anului după 
cum aţi aprobat la şedinţa anterioară şi vor urma să crească salariile. 

Domnul consilier Mărcuş – vi se pare normal să se dea bani de navetă atâta timp câ 

salariile cresc, la primari salarul creşte cu 20% acum se judecă la curtea 
constituţională dacă este legal sau nu. 

Domnul primar – primarii care accesează fonduri europene pot beneficia de un spor 

de 15% pe FEADR şi pâna la  50% pe PNRR, cu condiţia ca, cheltuielile de personal să 
fie prevăzute în devizul proiectului. 

Domnul consilier Tămăşan – a participat la discuţii cu privire la construirea unei noi 
primării, există o discuţie de 2-3 ani de capacele frigo şi sisteme de încălzire pentru 

perioadele reci la capelele din comună, sunt lucruri necesare şi benefice pentru 
comună. Pentru problema buldoexcavatorului domnul consilier Abos a deschis discuţia. 

Am mai discutat de cursul pârâului Luţ, despre care domnul primar zicea că se vor 
executa lucrările necesare. Ziceam de buget pentru perfecţionarea aparatului de 
specialitate şi la fel insist să constituim bugetul de protocol al primăriei, noi nu putem 

cumpăra nici o cutie de chibrituri că nu avem buget de protocol, există o hotărâre de 
guvern în acest sens – să o aplicăm. 

Doamna contabil – faceţi propunerea, specificaţi suma. 

Domnul comnsilier Tămăşan – sprijinul pentru învăţământ, sport, culte şi activităţi 

cultural educative, o să facem demersurile să facem hotărârile de consiliu să le putem 
aloca bani. Decolmatarea văii Uilei, pârâului Uila. Amenajarea sau finalizarea 
căminului de la Uila cu o bucătarie interioară. Curtea căminului şi curtea grădiniţei 

trebuie abordate din fondurile de rezervă. Mai sunt şi alte probleme referitoare la o 
problemă din satul Goreni, segmentul de pârâu care face bucla în satul Goreni în 

centru unde mi se pare că este colmatată albia şi la fel nivelul dintre fundul pârâului şi 
asflat mi se pare mare şi ar fi bine să facem o balustradă acolo să nu ne trezim cu vreo 
maşină in fundul pârâului şi cu alte necazuri. 

Domnul primar  - s-a discutat la acea întâlnire la primărie unde ce e drept am fost 

cam puţini şi intr-adevăr forumul decizional este aici când sunteţi majoritatea şi este 
adevărat că la Uila s-a venit mai punctual cu lucrările care trebui făcute. Nu ne-ar 
ajunge 2-3 bugete ca să acoperim necesarul şi să facem tot ceea ce se doreşte, niciodată 

nu vom putea să realizăm tot ceea ce este nevoie şi ce ne dorim. Pe parcursul anului 
apar tot felul de probleme noi, probleme nerezolvate, nu aţi găsit încă pentru că nu 

avem soluţia pentru câinii fără stăpâni. Nu vrea nimeni să facă contract cu primăriile 
să gestioneze problema câinilor şi până la urmă va trebui să construim un padoc să 
angajăm sau să colaborăm cu un medic veterinar, sunt nişte condiţii care se cer pentru 

funcţionarea unui padoc. S-a contactat o firmă din Iaşi şi ne au cerut 1000 de lei 
pentru un câine să-l prindă. Vom ajunge la soluţia de a aloca sume de bani pentru 

construirea unui padoc. 



Domnul consilier Abos – am cerut pentru satul Uila amenajare loc de joacă pentru 

copii, trotuar strada principală, reparaţie grădiniţă Uila, conservare şcoala Batoş. 

Domnul primar – sunt bani alocaţi pentru trotuare, pentru spaţii verzi. 

Doamna contabil – sunt bani alocaţi în buget pentru conservarea şcolii din Batoş, 
dar trebuie alocată o sumă. 

Domnul consilier Mărcuş – cine trebuie să se ocupe de ducerea la îndeplinire a 
hotărârii. Cine face devizul, eu nu pot merge la un constructor şi să-I spun să vină să 

facă un deviz. 

Domnul primar – ce consideraţi că înseamnă conservare. 

Domnul consilier Mărcuş – să se execute lucrări care să ajute să nu se autodistrugă. 

Domnul primar – după şedinţa în care s-a propus conservarea clădirii, domnul 
viceprimar cu personalul edilitar s-a urcat în podul şcolii şi a schimbat ţiglele sparte. 

Domnul consilier Abos – să vă arăt pozele de dinainte şi de după? 

Domnul consilier Mărcuş – trebuie urmaţi nişte paşi să se facă demersuri pentru 

conservarea clădirii până mai avem ce să conservăm 

Domnul primar – în bugetul local sunt sume de bani disponibili pentru diverse 
lucrări, investiţii, cheltuieli putem să ne întâlnim şi să stabilim pentru că bugetul 

acesta conţine cheltuieli pentru funcţionare pentru investiţii şi să vedem ce facem. 
Spunea domnul consilier Tămăşan de o primărie nouă şi mie mi-ar place o primărie 
nouă, dar eu consider intâi să vedem şcoala care funcţionează la ora actuală că facem 

ceva cu ea. Săptămâna trecută am fost la Bucureşti să duc avize, certificatul de 
urbanism, ni s-a comunicat că va trebui actualizat şi devizul general, de doi ani ne tot 

lungesc cu această lucrare. Dacă nu vom primi finanţare anul acesta, din bugetul local 
vom aloca bani pentru repararea acoperişului şi dacă vor rămâne bani şi pentru 
conservare. Sunt lucruri prioritare, şcoala unde merg copiii, dacă anul acesta nu vom 

primi finanţare va trebui să reparăm acoperişul din fonduri proprii.  

Domnul consilier Mărcuş – sunt fonduri europene pentru renovări, pentru 
reabilitări. 

Domnul primar – nu sunt fonduri europene pentru şcoli. Sunt fonduri pentru 

reabilitare moderată şi nu intră acoperişul. 

Domnul consilier Mărcuş – haideţi să facem acoperişul şi să accesăm alte fonduri 
pentru mobilier, pentru dotări, mai sunt 30 de zile, 1 lună a trecut deja. 

Domnul primar – este în lucru, se depunea deja dar ministerul a făcut ceva 
modificări şi ne-a comunicat firma de consultanţă că se reia. Ştiţi câte s-au depus în 

ţară? Patru din care două au fost greşite şi acelea le vor întoarce pentru că sunt pe 
procedura veche. Nu este bun caietul de sarcini. Suntem proprietarii şcolii de doi ani şi 

nu este finanţare pentru extinedere aşa cum este proiectul nostru. Era bine să se dea  
finanţare pentru şcolile care trebuiesc reparate şi pe urmă pentru dotări. 

Domnul consilier Mărcuş – noi vrem să extindem şcoala, pe vremea când eram eu la 
şcoală se făcea cu câte două clase paralele şi am încăput, acum nu mai sunt copii şi 

noi mărim şcoala. Nu ar fi normal ca măcar ceea ce avem să facem. 

Domnul primar – extinderea contă în faptul că se va face legătura între şcoală şi sala 
de sport. Dacă nu vom primi finanţare vom repara şcoala cu bani din bugetul local şi 

atunci nu se va mai face extinderea. Scoala arată foarte bine la interior, există mobilier 
bun, este cald şi bine, există dotări, problema este la exterior, acoperişul trebuie 
schimbat, geamurile trebuie înlocuite. 

Domnul consilier Abos – eu voi fi de acord cu construirea unui nou sediu de 

primărie dacă imi veţi spune ce se va întâmpla cu actualul sediu al primăriei şi cu 



şcoala mică. Ultimul sediu de primărie construit în Bacău a costat 800.000 de euro şi 

200.000 de euro a costat mobilierul. 

Domnul primar – eu aş fi de acord cu construirea unui nou sediu de primărie dacă 
s-ar finanţa acest proiect. 

 Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai 
sunt discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 11 

voturi pentru, 1 abţinere (Onofrei), 1 vot împotrivă (Abos).  
Se adoptă hotărârea nr. 11 din 31.01.2023 privind aprobarea bugetului local 

pe anul 2023. 

Punctul 10 

Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării art. 1 al Hotărârii nr. 64 din 
data de 14.11.2022. 

Domnul primar pezintă raportul. S-a depus o cerere de finaţare pentru înfiinţarea 
unui centru de colectare prin aport voluntar în comuna Batoş, judeţul Mureş. Avem 

nevoie de o hotărâre de consiliul local pentru implementarea proiectului. Nu sunt foarte 
multe comune din ţară care au depus acest proiect din lipsă de spaţiu. Până la acestă 

oră s-a aprobat strict oraşelor.  

Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai 
sunt discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 
voturi pentru.  

Se adoptă hotărârea nr. 12 din 31.01.2023 privind aprobarea modificării art. 
1 al Hotărârii nr. 64 din data de 14.11.2022. 

Punctul 11 Cereri – nu sunt. 

Punctul 12 Diverse –  vă rog să vă înscrieţi la cuvânt. 

Domnul consilier Tămăşan – sunt plăcut surprins despre modul cum aţi incercat 

comunicarea cu locuitorii comunei prin acea postare video făcută. Eu v-am mai sugerat 
să deschideţi un cont al primăriei Batoş prin care astfel de comunicări ar fi 

extraordinar de binevenite. Vă rog încă o dată deschideţi un cont pe facebook al 
primariei pe care să îl administraţi dumneavoastră. 

Domnul consilier Abos – aş avea o intrebare legat de cadastrare, s-a semnat contract 
nou? Sau câte sectoare o să avem. Cu primăria nouă o să fiu de acord dacă îmi daţi 

destinaţie primăria actuală şi şcoala mică din Batoş, ce o să facem cu astea două. 
Referitor la transportul şcolar, dumneavoastră ştiţi că, copiii de altă religie decât 
ortodoxă de la Uila nu au transport şcolar, copiii de I-IV, microbuz fiind la 14 şi copiii 

de I-IV nu mai au microbuz şcolar deloc. Asta nu ştie domnul director. Copiii de altă 
religie decât ortodoxă I-IV au oră de religie de la 12 – 13, transportul fiind la ora 14 

acasă. Copiii din clasele V-VIII – deloc, având ore de la 14 – 15. Am depus cererea cu 
transportul, mai nou nu mai vine- nici ăla 16:30, joi şi vineri nu a mai fost nici 
autobuzul acela de 16:30. 

Doamna consilier Banciu – din partea Forumului German Batoş sunt manadatată să 

fac o invitaţie pentru ziua de joi, la căminul din Batoş va fi un spectacol destul de 
amplu organizat de  Forumul German Batoş in colaborare cu cei din Reghin şi cu 

sprijinul primăriei şi sunteţi invitaţi cu toţii să participaţi la spectacol de la ora 17, vor 
fi prezente grupurile folclorice ale satelor. 

Domnul consilier Mărcuş – aş vrea să întreb, noi am avut atunci o hotărâre pentru 
suplimentare canalizare la Batoş şi asfaltare la Uila, ziceaţi că au rămas fonduri, care 

este situaţia. Ne-aţi spus atunci că limita la un proiect este de 15 milioane şi de aceea 
nu facem canalizarea în Batoş cu staţie la Dedrad, săptămâna acesta a postat d-na 

Dumitriţa că la Vătava s-a semnat contract de 20 de milioane pentru canalizare. Care 



este stadiul lucrării la pârâul din centrul satului Batoş, avem vreo perspectivă sau să 

ferească Dumnezeu de ploi. După noile directive se pot face asocieri între comune şi cu 
comunele din alte judeţe, nu v-aţi gândit la o asociere cu Comuna Monor sau cu 
Comuna Şieuţ, poate i-ar ajuta şi pe ei o canalizare să meargă la vale să nu meargă la 

deal şi alte facilităţi. Vedem că în Monor se obţin finanţări pe bandă rulantă. 

Domnul primar – la Monor se fac multe lucrări cu bani din bugetul local din fonduri 
proprii, pentru canalizare ei nu au proiect. 

Domnul consilier Mărcuş – cu păşunea de la Uila a plătit până la urmă cineva la 

taxe şi impozite. 

Domnul consilier Abos – cel mai simplu este să se depună cereri pentru păşune şi va 
trebui dată cuiva dacă este liberă, eu voi depune cerere. 

Doamna consilier Onofrei – în primul rând am nişte solicitări de la nişte cetăţeni şi 
cele mai prioritare sunt camere de supraveghere montate în capătul satului spre 

Monor, pentru că acolo se duc câini, pisici, gunoaie şi doamna care locuieşte acolo a zis 
că le va aduce în consiliu, acolo se abandonează câini, pisici. Rastelurile pentru 

biciclete s-au montat pâna la urmă la toate şcolile? Pentru că le-am văzut în curte la 
primărie şi acolo unde este nevoie la şcoala mare nu sunt montate. Trecerea de pietoni 
ar fi bine să fie mutată intre cele două şcoli cum a fost discuţia iniţială aşa nu are nici 

un rost, copiii nu au pe unde să treacă mai ales cei din Cuşma. Ar trebui întrebat 
cineva care se ocupă de securitatea rutieră. Incă o dată revin să anunţaţi când se merge 
la colectarea la apă. Dacă wc-ul care s-a renovat la Batoş nu poate rămâne deschis, să 

poată fi folosit şi în afara orelor de curs. 

Domnul primar – unul este wc şi unul este vestiar.  

Doamna consilier Onofrei – vestiarul este folosit de cineva? Era bine să fie folosit şi 
acel vestiar ca şi wc. Referitor la clădirea şcolii vechi s-ar putea face un drenaj, toată 

apa stă acolo să se găsească o soluţie prin care să se  facă un şanţ sau ceva să se 
scurgă apa, toată apa va intra in pereţi şi se va face igrasie. Sunt de acord cu 

propunerea domnului Tămăşan doar să se transmită şi şedinţele de consiliu online, 
dacă tot se face pagină de facebook. 

Domnul consilier Fulop – în legătură cu salubritatea vâ întreb cu deşeurile selective, 
am  văzut pe filmare că aţi spus cu pungile colorate. Aş vrea să vă întreb dacă firma 

nouă va aduce pubele, dacă se va aduna gunoiul selctiv în saci când se vor scoate vor fi 
rupţi de câini, ii vor roade şi vor împrăştia gunoiul, s-ar putea aduce tomberoane mai 
mari in anumite locuri. Un contract cu o firma de salubritate s-a reziliat pe motiv că nu 

au dat pubele şi acum a venit alt operator cu aceeaşi problemă. 

Domnul primar răspunde domnilor consilieri:  pentru acel cont până acum s-a tot 
ezitat pentru că erau mai multe pagini cu denumirea de „Comuna Batoş” şi acum mai 

sunt dar am văzut că nu s-a mai postat şi dacă e aşa vom mai posta noi. 

Referitor la ce spunea doamna Onofrei au fost chemaţi secretarii şi dezbătută treaba 
cu şedinţele online şi nu este tocmai legală treaba, când vine doamna secretară o să ne 
spună. 

Domnul consilier Mărcuş – domnule primar, la Bihor există hotărâre dată prin 
dispoziţia prefectului să transmită toate şdinţele de consiliu local online. 

Domnul primar – este împotriva legii prin GDPR. 

Domnul primar – domnule consilier Abos pentru Uila sunt 10 sau 12 sectoare de 
cadastrare într-un nou contract de lucrări. 

Domnul consilier Abos – am intrebat pentru că am angajat o persoană pentru o 

perioadă de 6 luni şi dacă nu are activitate atunci de ce am mai angajat. Dacă nu avem 
nici un sector în lucru. 



Domnul primar – avem 10 sectoare la care se lucrează. Pentru firma de transport s-a 

luat legătura cu Demaraj Trans şi ei ne-au răspuns să comunicăm şi Consilului 
Judeţean, încă de la CJ nu am primit răspuns pentru transportul care vine la Batoş să 
meargă până la Uila. 

Referitor la religia de la ciclul primar, copiii fac ora de religie? Şi cu ce merg acasă? 

Domnul consilier Abos – cu mine, cu poştaşul. 

Domnul primar – am mai dus şi eu copiii acasă cu microbuzul şcolar şi nu s-a 

intâmplat ca să rămână copii la şcoală. 

Domnul consilier Abos – la ciclul primar este problema că stau copiii au religie de la 
de la 12 la 13, şi de la 13 la 14 nu există transport. 

Domnul primar – şi câţi copii sunt în această situaţie? 

Domnul consilier Abos – este vorba de 5 copii. 

Domnul primar – o să merg la şcoală şi o să mă interesez de acest program. Şoferul 

merge dar nu cred că ar reuşi să mergă din oră în oră. 

Domnul consilier Abos – nu am pretenţia ca pentru 5 copii să stea 40, pretenţia este 
ca să se facă cât de cât orarul acela. 

Domnul consilier Mărcuş – ar fi normal ca să preintâmpinăm alte evenimente, nu ar 

trebui să existe un tabel cu copiii care trebuie să mergă cu transportul, să se ştie cand 
merg, care merge mai repede, care nu merge, care a venit, care nu a venit de ce nu a 
venit – să fie o evidenţă. 

Domnul primar – eu cred că şoferul are, eu când l-am înlocuit pe d-l şofer nu am 

avut tabelul cu copiii. 

Domnul consilier Abos – eu vorbesc de ciclul primar, pt că acei copii rămân o oră 
nesupraveghiaţi de nimeni, pe unde apucă. 

Domnul consilier Cîmpean – eu zic că ar fi bine să îl invităm şi pe domnul director la 

şerdinţa in care există un punct comun. 

Domnul consilier Mărcuş – dacă se întâmplă un accident în timpul orelor de curs 
este luat la răspunere profesorul. 

Domnul primar – o să vă dau un răspuns după ce voi discuta cu domnul director 

sau îl voi invita la sedinţă. 

Domnule Mărcuş referitor la pârâul din centru ne-am blocat la mediu, mediul a 
cerut de la culte, deoarece pârâul trece pe lângă biserică, va trebui să facem un studiu 
de către o peroană autorizată, nu există multe persoane autorizate în ţară care să se 

ocupe de asemenea probleme. 

Am discutat cu d-l primar de la Monor, pe dânsul îl interesa să se extindă reţeaua 
de apă din comuna noastră la ei. 

Referitor la padoc-ul pentru câini, nu văd de ce ar deranja amplasamentul propus, 

am fost la un padoc si nu era deloc gălăgie. Ar  mai fi o soluţie la platforma de gunoi. 

Pt. păşunea de la Uila, este în lucru şi acolo sunt eliberate titluri de proprietate. 

Domnul consilier Abos – dar nu pentru tot terenul. 

Domnul primar – cei care vin după adeveriţă APIA plătesc impozitul. 

Domnul consilier Mărcuş  - şi restul? 

Domnul consilier Abos – domnule primar, să ştiţi că acel sector nu este în lucru. 
Este vorba de sectorul de sub păşune. 

Domnul primar – cine are teren se face prima inscriere. 

Doamna consilier Banciu – sunt titluri eliberate de Comuna Batoş. 

Domnul consilier Cîmpean – toate titlurile sunt eliberate de Comuna Batoş. 



Doamna cosilier Banciu – sunt titluri de proprietate eliberate cetăţenilor comunei 

Batoş. Nu sunt titluri eliberate pentru cei din Ruştior. 

Domnul primar – urmează să semnăm finanţarea prin PNRR prin care vom avea 
camere, becuri cu panouri fotovoltaice, staţii de încărcare. Vom monta camere şi în 
capătul satului şi la Ciurgău. Despre rastelul de biciclete – s-a pus unul la şcoală, la 

fosta farmacie, o să punem unu, şi lângă terenul de sport. La trecerea de pietoni sunt 
indicatoare? Marcajul s-a şters, vom pune o nouă trecere de pietoni mai aproape de 

pod, între şcoli. 

La încasare la apă se merge deja, când ploua nu se citeşte. 

Referitor la vestiar cele două cabine de wc deja existente ajung acolo, dacă vestiarul 
se va lăsa deschis se va folosi în alt scop. 

Drenajul se va face, se va căuta o unealtă de tăiat şi domnul vicprimar se va ocupa. 

S-a reziliat contractul cu firma de salubritate pe motiv că nu s-a adunat gunoiul 
selectiv, că nu s-au dat pubele, s-a discutat cu noul operator si acesta a semnat un 

contract pentru 18 luni, a spus că pentru 18 luni nu pune la dispoziţie pubele, nici nu 
este prevăzut în contract, este prea mic termenul şi nu investeşte pentru o perioadă aşa 

scurtă te timp. De aceea aduce saci pentru colectarea gunoiului. Dacă se întâmplă să 
preia şoferii şi personalul atunci ne este mai uşor că ei deja cunosc traseul. Vom 
discuta ce conţine gunoiul menajer. 

Domnul Andone – 90%dintre câini sunt cipaţi dacă s-ar decsoperi stăpânii lor ar fi 

bine. 

Domnul consilier Abos – containerele mai noi care au apărut prin Batoş. 

Domnul primar – o să se ridice, sunt ale vechiului operator şi nu va mai fi nevoie de 
ele. 

Domnul presedinte de sedinta, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 

ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar închise lucrările 
şedinţei Consiliului local Batoş. 
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